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TADEJA LAMPRET: Gospod Janša, mogoče najprej sestanek s Nigerijo, kakšen izplen v 
smislu gospodarskega sodelovanja lahko Slovenija tukaj pričakuje? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Nigerija je država z največjim številom prebivalstva 
v Afriki, država z mnogimi naravnimi viri, to je država, s katero Slovenija nima kakšnih posebnih 
stikov, je ena od velikih neizkoriščenih priložnosti, še posebej glede na perspective, ki se 
odpirajo v naslednjih letih. Na te, nigerijskem investicijskem forumu so sodelovali številni 
predstavniki držav in mednarodnih korporacij, ki se zavedajo te prednosti, in tudi Slovenija se 
bo odlsej bolj posvetila Nigeriji. Že včeraj sem imel ob robu zasedanja srečanje z nigerijskim 
predsednikom, s katerim sva govorila tudi o tem, da bi Slovenija tam eventuelno odprla 
diplomatsko predstavništvo, in gospodarska predstavništva, ki bodo delala na izkoriščanju tej 
poslovnih priložnosti. Z njimi smo govorili tudi o iniciativi, ki jo sedaj Slovenija sproža gkede 
preprečevanja genocida. Danes smo se ob robu tega nigerijskega investicijskega foruma srečali 
tudi s predsednikom Afriške unije, ki je dal polno podporo tej iniciativi, in tudi v nekaterih 
nastopih predstavnikov držav iz Afrike se je ta podpora neposredno izrazila tudi formalno. 
 
ROBI POREDOŠ: Vi tukaj pobirate podporo za vašo pobudo. Seveda me zanima zdaj po dveh 
treh dnevih koiliko je šlo to daleč naprej, in ste to mogoče omenili tudi Obami? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Prajktično vsio predsedniki vlad in držav, ki so ta 
teden tukaj, so s to pobudo seznanjeni, ker sem jim pisal posebno pismo. Z vsemi, s katerimi 
smo se srečali, smo se o njej tudi pogovarjali. Ni bilo srečanja, na katerem ni bila izražena 
naklonjenost tej pobudi. Veliko voditeljev različnih držav z vseh koncev celin mi je dejalo, da je 
to zelo dobrodošla pobuda, zaradi tega, ker ima tudi zelo široko podporo v civilni družbi, in da je 
možno s skupnimi napori v tako zapletenem mehanizmu, kot so združeni narodi, z vztrajnostjo 
doseči določene premike. Če the poskusov ne bi bilo, tudi premikov ne bi bilo na koncu. Pobudo 
smo danes podrobneje obravnavali tudi na daljšem sestanku s posebnim predstavnikom 
generalnega sekretarja Združenih narodov za preprečevanje genocida, ki je to pobudo tudi 
pozdravil. Povabili smog a tudi v Ljubljano, kjer bo konec oktobra konferenca na to temo, in 
takrat računamo tudi na udeležbo predstavnikov v Združenih narodih. 
 
TADEJA LAMPRET: Je bila na sprejemu pri amerišpkem predsedniku morda kakršnakoli 
priložnost za kratko izmenjavo s predsednikom Obamo? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Bila je priložnost zgolj za kratko omembo te 
pobude, s katero je ameriški predsednik seznanjen, tudi njegova administracija je to sprejela z 



 

naklonjenostjo, takrat ko je naš ambassador predal to pismo. Ni pa bilo možnosti za daljše 
razprave. Bili pa smo v stikih z nekaterimi drugimi predstavniki ameriške administracije, ki ravno 
v teh mesecih vlagajo veliko naporov v združevanje različnih možnosti, ki jih imajo združene 
države kot praktično največja svetovna velesila v to, da s temi svojimi kapacitetami več naredijo 
za preprečevanje genocida in množičnih grozodejstev. Predsednik Obama je to v svojem 
govoru včeraj tudi izrecno obljubil.  
 
ROBI POREDOŠ Kakšen občutek mimate kako kaže kandidaturi za Svet za človekove pravice? 
Ste se pogovarjali verjetno tudi o tem? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Tej kandidaturi dobro kaže. Slovenija je sklenila že 
vrsto vzajemnih podpor, in tudi ta iniciativa je priložnost, da se krepi ta slovenska pozicija.  
 
ROBI POREDOŠ: Danes imate srečanje s srbskim predsednikom, včeraj ste imeli z albanskim 
in tudi s premierjem Kosova, a se pogovarjate tudi o tem, da je Slovenija priznala neodvisnost 
Kosova, Srbija ni priznala. A to kaj vpliva na odnose? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Ne, to je mogoče vplivalo na odnose leta 2008 za 
kakšen teden, vsi smo spremljali tiste dogodke, potem pa so se stvari uredile. Slovenija je tudi 
istočasno kot je priznala Kosovo, dala vso podporo evropski perspektivi Srbije, vložili smo veliko 
naporov v to, da je Srbija takrat naredila korake naprej in tudi rešitev kosovskega vprašanja, 
tako kot ha vidi Srbija, je možno samo v neki časovni dimenziji vstopanja obeh držav v 
Evropsko unijo, ko vprašanje the meja, ki je danes za nekatere usodnega pomena, ne bo več 
ključno.  
 
TADEJA LAMPRET Tudi pogovori s predstavniki Kuvajta so bili v znamenju gospodarskega 
sodelovanja? 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: S predsednikom kuvajtske vlade sva govorila že 
včeraj. Tudi Kuvajt je eno od takšnih ne dovolj izkoriščenih poslovnih priložnosti za slovensko 
gospodarstvo, čeprav tam je nekaj več blagovne menjave. Razmišljamo tudi o tem, da bi Kuvajt 
izbrali kot neko osrednjo stično točko slovenske diplomacije in slovenskih prredstavništev v tej 
regiji.  
 
ROBI POREDOŠ: Danes se boste srečali s predstavniki ameriških medijev. A zdaj ko se 
pogovarjamo vidimo po televizije do demonstracij v Grčiji in Španiji, tudi Wall Street je začel 
upadat, boste govorili tudi o kriznih ukrepih Slovenije in kakšen je vaš pogled na perspektivo 
Evrope v tej luči? V Ameriki so zelo zaskrbljeni zaradi evropske krize. 
 
PREDSEDNIK VLADE RS JANEZ JANŠA: Situacija v Evropi, še pšosebej v evroobmočju in 
položaj evropske valute vpliva na dogajanja na mednarodnih trgih. Ameriško gospodarstvo je 
zelo odvisno od statusa, ki ga ima ameriška valuta kot svetovna rezervna valuta. Vsaki premiki 
v the tečajih in odnosih se odražajo na koncu v milijardah ali stpotinah milijard, zato je ta 
zaskrbljenost razumljiva, tako kot je bila razumljiva zaskrbljenost Evrope, ko se je v Ameriki 
podrl system Lehmans brothers in ko so zamujali z nekaterimi drugimi ukrepi. Vsi se želimo 
naučiti nekaj iz preteklih napak, vendar Evropa v zadnjih dveh letih sprejema ukrepe, ki bodo za 
prihondost preprečevali ponovitev takšne krize. Zato je še toliko bolj pomermbno, da to, kar je 
bilo že sprejeto, države članice vključno s Slovenijo, čimprej ratificirajo in vnesejo v nacionalno 
zakonodajo. Po drugi strani pa da se nadaljujejo ta okrepljena prizadevanja za to, da se Evropa 
v prihodnosti še bolj integrira. To je pravzaprav edina perspektiva. Že takrat, ko je nastajala 
skupna evropska valuta, je bilo jasno, da bo dolgoročno neka skupnost težko preživela, če bo 
imela samo skupno monetarno politiko pa zelo različne fiskalne  politike in če se ne bomo držali 
pravil, ki določajo dovoljen proračunski primanjkljaj in druga odstopanja od skupnih evropksih 
politik.  


